
Årsmelding 2024

Mastra Sjøspeidergruppe

www.mastraspeiderne.no



Forord

2024 har vi jobber sammen å utvikle mennesker til 
selvstendighet og til å ta aktivt ansvar i samfunnet i samsvar 
med idealene fra speiderløftet og speiderloven.  Det som nå 
er gledelig er vi har fått en fast stamme på ungdomskolen. 

Dørene er selvsagt åpen for alle- både gamle og nye 
medlemmer.

Leder status i gruppe:
Bever: Lise Vareberg enhetsleder, Jørgen Torstveit  Rebecca 
Soltvedt leder assistenter. 
Småspeiderflokk: Håvard Knutsen Enhetsleder, Tore Vareberg 
og Thomas Madland er leder assistenter. 
Tropp: Stig Even Olsen enhetsleder. Patrick Herold leder 
assistent.
Rover: Tore Vareberg – støtter Rovere (som organiserer seg 
selv)

Gruppestyret:
Etter gruppetinget i 2024 ble det følgende sammensetning:

Gruppeleder- Tore Vareberg
Nestleder – Rannveig Mjelde
Kasserer– Yrsa Heidarsdottir
Styremedlem og speider representant- Simen Larsen



Medlemmer

Vi har hatt en jevn og flott vekst i gruppen frem til 2020. I 2021 
fikk vi en markant nedgang. Ved utgangen av 2024 var vi 79 
medlemmer. Virker som vi har stabilisert oss noe.

Utvikling fra 2016 til 2025:
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Medlemmer Gutter Jenter

Fordeling mellom kjønn og enheter. Ønsker flere speidere i 
ungdomsskolealder og jenter i Rover. Flere kvinnelige ledere er 
også ønskelig. 
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Definerte mål og satsingsområder:
Vi har gjort vedtak i gruppetinget om langtidsmål 2022-
2027 og arbeidsplan for 2025-2026.  Dette er vedtatt i 
Mastra Sjøspeidergruppe sitt høyeste organ- Gruppetinget 
og er hva styret og enhetene har å jobbe mot.

Langtidsmål 2022-2027
❖ Alle ledere/patruljeførere (Tropp) er kjent med og bruker 

treningsprogrammet & speidermetoden aktivt.
❖ Alle medlemmer har grunnleggende kompetanse innen 

det enkle friluftslivet, trygghet ved sjøen og ferdigheter i 
båt. 

❖ Alle patruljene deltar jevnlig i egenstyrte 
patruljeaktiviteter, -møter og -turer. Drar jevnlig på haik.

❖ Alle medlemmer gjør sitt beste for at alle skal føle seg 
trygge, inkludert og verdsatt i speideren – følge en god 
venn prinsippene som ble vedtatt i 2020. 

❖ Flere barn og unge begynner i speideren, og flere av 
speiderne fortsetter i/går over til neste enhet. Gjøre 
Mastra Sjøspeidergruppe attraktiv for ungdomsskole 
elever.

❖ Jobbe for å få til en leir utenlands & delta på sjøspeiderleir
❖ Legge til rette for mer involvering fra foreldre for å få til 

bedre speiderarbeid; dugnad, speideraktiviteter og hjelp 
ved sjøaktiviteter



Arbeidsplan 2025-2026 
❖ Skolere ledere; gjennomføre brattkort kurs på 

ledere, gjennomføre internkurs i båtaktiviteter / 
Båtførerprøven / seiling / Livredning i vann og 
andre relevante temaer. Gjennomføre lederkurs i 
treningsprogrammet på ledere som er «fast» med 
på møtene.

❖ Innarbeide patrulje systemet i Mastra. 
Gjennomføre patruljefører kurs i Tropp for nye 
Peff / Ass. 

❖ Etterstrebe om å gi tilbud om en sommerleir hvert 
år for speidere.

❖ Opprette og lage en aktiv førerpatrulje for Tropp 
(Speidertropp).

❖ Lage et flott miljø ved bålhytte. Sitteplass ute, 
med ildsted. Buldrevegg og ruste det godt opp 
(lage en fin plan).

❖ Flytebrygge – denne må utbedres og rigges opp 
på nytt. Ankres opp gjøres klar for sjøaktivitet.

❖ Aktiv deltagelse i stiftelsen Restauration. Skolere 
opp speidere med D5L sertifikat og VHF sertifikat.

❖ Bygge nytt båtskur på Finnesand ( ved hotellet). 

Langtidsmålene og arbeidsplanen er dette som 
styret har å jobbe ut ifra. 



Enheter og aktiviteter i 2024 

Bever koloni

Gjennom arbeidet med beverprogrammet skal den enkelte 
speider:
• Oppleve vennskap og tilhørighet
• Få et positivt forhold til naturen
• Få et positivt forhold til speiding

Årets Bever ledere har bestått av enhetsleder Lise Vareberg og 
leder assistenter, Jørgen Torstveit og Rebecca Soltvedt. Var en 
god gjeng på våren, men litt færre på høsten. Må jobbe mer 
med rekruttering.

Dette er merker som har blitt tatt i år. Vi har gått turer, lekt og 
hatt mye gøy. Vi har jobbet med programområdene Vennskap 
og Friluftsliv i 2024. De som har fått speiderskjorte har fått disse 
på.

 



Småspeider Flokk: 

 
Håvard har vært enhetsleder Flokken. God hjelp i fra leder 
assistentene Tore & Thomas. 

Mye gøy i Flokken. Flere fordypningsmerker ble gjennomført.  
Primitiv matlaging, godteri, tretelt (motivasjonsmerke), kniv, 
gjenvinning. 

Vi har fokusert på å bygge opp ferdigheter til å klare å mestre 
overnatting/ klare seg selv i 2024. Bare i høst ble det fem 
overnattingsturer. God progresjon i Flokken.

Vi har jobbet med programområdene Vennskap og Friluftsliv i 
2024. Disse merkene pryder mange speiderskjorter i Flokken. 

Kontakt seminaret for sjøspeiding vedtok tidlig i januar 2025 
nye sjøspeidermerker rettet mot Flokk og Bever. Dette har vi 
ikke hatt før- så nå vi vi rette en mer sjøorientert opplæring til dette 
nivået også. 



Speider  Tropp:

 

Stig Even har vært enhetsleder har sammen med leder 
assistenten Patrick ledet Troppen.  

 

I slutten på april ble det Krets Banner 
Konkurranse på Troppen. Mange 
erfaringer rikere. Dette er kvalifisering til 
NM i speiding. Gav mersmak på ny 
deltakelse.

 
I mangel på ledere til å dra på 
sommerleir, ble det en flott 
fottur på en håndfull speidere 
rundt Lysefjorden. Flott natur 
og en solid prøvelse.

 
Ellers har Troppen fått gjort mange gøyale aktiviteter; 
Padling med kano, Flere har gjennomført patruljeførerkors, 
haik, primitiv matlaging, pionering, Gjennomført Speidercafe i 
Gamle Banken, 

 



Speider  Rovere:

I 2024 har Rovere vært litt i «dvale» i forhold til 
hvordan det har blitt jobbet tidligere i de andre 
enhetene. Men gjennomført en del møter. 

Var med å arrangerte en speiderleir på Horve 2. Da 
sammen med Rovere fra 2 Stavanger og 1 Lura. 
Dette var noe hele gruppa deltok på og var veldig 
stas.

En av Roverne har blitt med i Rovernes 
Beredskapsgruppe og deltatt på veldig mye 
spennende. Lederspireprogrammet i Vesterlen har 
virkelig løftet opp kompetansen til Mastra fremtid. 

Trenger flere aktive speidere / jenter inn i Roverne for å 
danne et godt aktivt miljø. 

Restaurationen er et flott tilbud 
til speiderne. Noe vi tar sikte på å 
benytte enda mer i årene som 
kommer. Fult mulig for de eldste 
speiderne å ta nødvendige 
Sertifikat i speideren. I 2026 er 
skuta tilbake fra crossing 200 og 
våre speidere vil benytte denne 
mye.



Felles arrangementer i gruppe regi:

Fastelavnsris – vi gjennomførte i februar denne flotte 
årlige aktiviteten sammen med Mosterøy 
Sanitetsforening. Saniteten ordnet ris på egen dugnad. 
Vi gjennomførte selve dugnaden med salget ved god 
hjelp fra foreldre til gjennomføring, som resulterte i en 
inntekt til Sjøspeideren (vår andel) på  14700 kr.

Vintertur – i 2024 ble det tur til Camp 773 i 
begynnelsen av februar. Traff med snøen og 33 
speidere ble med. Mye god mat  og kjekke aktiviteter 
både ute og inne.

Speideraksjon: Denne ble 
gjennomført i april. 
Speidere gikk fra dør til dør 
med bøsser. 

 

Horvheim: I begynnelsen av juni 
gjennomført vi et «tokt» til Horvheim. 
Dette var en fiktiv viking verden på 
Horve. Rovere i Mastra, 1 Lura og 2 
Stavanger planla denne leiren. Ble en fin 
opplevelse for hele gruppa. Bading, 
båtbygging, matlaging og leirbål. Veldig 
gøy!

 



Julemarked på Utstein- dette var en flott opplevelse (på 
lørdagen). Vi laget oss en speiderleir. Kjempe dugnadsånd fra 
frivillige foreldre som stilte opp med dugnadskake og hjalp til. 

Fikk fint vær. Speiderne bygget speiderkarusell som var 
populær. Selv om det tar nesten en uke å få opp.

Salg av kaker og gløgg 
gjorde at vi fikk en liten 
inntekt (men det er en del 
utgifter med dette også), 
men det viktigste  var det 
å gjøre noe gøy i sammen. 
Skape gode minner og et 
godt miljø. 

Været slo skikkelig om og 
vi måtte «rive» leiren på 
lørdagen. 

Familiedag i Prestvågen: Vi valgte å arrangere en tilstelning 
i Prestvågen i 2024 også. Dette var en del av programmet 
for Rennesøydagen, sammen med KFUM speiderne og 
Happy Hikers. Nydelig vær skapte en flott ramme. Laks på 
planke, kano, seiling (litt for lite vind faktisk). Flokken 
overnattet også. 

 



Flåten

Lettbåter – vi har to joller med påhengsmotorer. Disse 
benyttes til vår sjøaktiviteter til støttebåter ved seiling og ro 
aktivitet. 
• 8 fots Gummibåt med 8 hk påhengsmotor 
• Pioner 14’ med påhengsmotor / med henger

A – joller - Vi har seks A-joller 
(seiljoller) som vi benytter mye. 
Båten har dobbelt skrog, er 
selvlensende og kan ikke synke. 
Utstyret er enkelt og ukomplisert 
med karbonmast som seilet tres 
utenpå. Fokus ved seilingen skal 
være å velge riktig kurs, beregne 
vindforholdene og forholde seg til 
de andre båtene på vannet.

Walker Bay seiljoller - Etter 
vært som gruppen har vokst har 
det også kommet et behov for å 
justere flåten vår også. Vi har 
åtte stk. Walker Bay 10 
seiljoller.  

Vi må lage et nytt stativ til disse 
på Finnesand ved hotellet. 

Her har vi noe materiell som må kjøpes 
inn for å gjøre dem sjødyktige ( alle 
båtene i 2025)



Mackinaw kano
Vi gjennomførte kjøp av 
en henger med 7 
komplette Mackinaw 
kanoer i 2019. Denne 
hengeren er utstyrt med 
vester og padleårer. Vi 
kommer til å være 
veldig fleksible med 
tanke på hvor vi kan gå ut å padle. Dette tilbudet har hele 

speidergruppen benyttet mye i 2024.  

Skarven
I 2022 fikk vi omsider patruljebåten vår Skarv 
også. 26 fot Maxi Magic, med 10 HK påhengs 
på. Speiderne behersker denne og er innenfor 
grensen på hva en speider kan seile / kjøre uten 
båtfører sertifikatet. 



Restauration – Utvandrer skipet
Dette må nok være det største som har 
skjedd i Mastra Sjøspeidergruppe siden stiftelsen. 
Vi i Mastra har inngått en 
samarbeidsavtale med Restauration Venneforening der vi 
samarbeider om å utvikle ferdigheter på sjøen og ikke minst 
videreformidle kystkultur og utvandrer historien vår. 
Våre eldste speidere har fått deltatt på flere 
seilaser.  Det har blitt mye seiling og 
dugnadsaktiviteter. 
Oppfordrer alle speidere til å bli medlem av 
Restaurationen venneforening.



Økonomi

Vi bygger gruppen vår opp sakte og sikkert. Tar våre skritt 
år for år både innen organisering og utstyr. Vi er nøysomme 
som det står i speiderloven. 

Av den årlige medlemskontingenten går kun en brøkdel 
tilbake til Mastra og det lokale arbeidet 15191 kr på 79 
betalende medlemmer), derfor må vi finne alternative 
inntektskilder. Vi har blitt flinke til å leie utstyr gjennom 
www.frilager.no i stedet for å eie selv.

Vi er tilknyttet Grasrotandelen, noe som gjør at vi i løpet 
av året har blitt tilført  7502 kr fra Norsk Tipping. Takk til 
de som har ført oss opp. Håper speidervenner og foreldre 
ønsker å føre oss opp Send SMS «grasrotandelen 
995699419» til 60000
 
Vi har gjennomført vår årlige tradisjon sammen med 
Mosterøy Sanitetsforening hvor de lager fastelavnsris og 
vi selger. Vår andel ble etter dette 13250 kr! Takk til alle 
som var med å bidro.

Drift av kaféen på julemarkedet på Utstein gav oss 10918 kr, 
det er en god del utgifter med dette, så det blir nærmest en 
symbolsk gjennomføring. 

Vi fikk 25000kr i støtte fra Green Mountain AS  til å ruste opp 
uteområdet vårt. Dette er startet på og vil fullføres i 2025.

Støtte 50 000kr ble overrukket i 2023, men mottatt i 2024 av 
Sparebankstiftelsen SR bank. Dette gikk uavkortet til styrking 
av utstyr i Frilageret. Telt, klær og liggeunderlag  Dette er noe 
som kommer alle til nytte. Vi bruker Frilageret aktivt.  

Gruppen har en robust økonomi. Men vi står foran en del 
investeringer i de kommende årene (båtplass/ brygge, nytt 
skur seilbåt, løft av uteområdet, landsleir / leirutstyr, 
utbedring av Seilbåt mm). Ved slutten av året hadde vi en 
kapital på ca. 225636,- Kr

http://www.frilager.no/


Tilholdssted / fasiliteter  
Vi har fulgt arbeidsplanen vår i flere år nå og 
begynner å få resultater av et funksjonelt 
tilholdssted  i kjelleren på Mosterøy Aktivitetshus. 
Dette har tatt tid, men det det er virkelig verdt det.  
Nå har vi fått lånt oss et biljardbord, som gjør at de 
eldste speiderne benytter speiderlokalene 
regelmessig. Flott tilholdssted. 



Sluttord:
Vi har noen støttespillere som bidrar også på det jevne på 
dugnader og hjelp til vedlikehold av båter og utstyr. Det 
legges ned ufattelige mengder egeninnsats av relativt få 
personer gjennom hele året. 

Det som har vært kjekt er dugnaden som ble gjort av 
foreldre for å muliggjøre de flotte turene– mye kjøring, 
henting, frakting av utstyr. Julemarkedet var det kjempe 
oppslutning fra foreldre på – veldig gøy å gjøre dette i 
sammen.  

Tusen takk! Vi må bli flinkere å involvere foreldre i det videre 
arbeidet med gruppen.

Speiding for alle – Vi har utstyr til utlåns for de som har behov 
for det- sekker, soveposer, liggeunderlag med mer. Gi beskjed! 

Vi har også en flott ordning i Frilager hvor vi / og enkeltpersoner 
kan leie alt mulig til en rimelig kostnad (gratis i speider regi). Det 
er veldig fornuftig å bruke dette. Vi har også gode ordninger for 
kontingentstøtte i Stavanger kommune & Vesterlen krets – gi 
beskjed (vi kan ikke hjelpe om vi ikke får muligheten til det). Ikke 
la bagateller som penger stoppe barna for å ta del i verdens 
største vennegjeng.



Takk til våre gode
støttespillere i 2024. 
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